
SLANGERUP KOMMUNE
Teknisk Udvalg

DAGSORDEN

til Teknisk Udvalgs møde onsdag den 5.10.1994, kl.
15.00 i "Thomas Kingo".

125. Orientering og efterretning.
a.
Dagsorden til pressen.

b.
Referat af formandsmøde afholdt d. 26. september 1994.

c.
Frederiksborg Amt har fremsendt Dagsorden med 
resolution fra møder i Udvalget for Teknik og Miljø 
den 6. september og 20. september 1994.

d.
Tilsyn med badevand.
Buresø
23.8. og 6.9.1994 Ingen bemærkninger

Metalskolen, bassinet 
12.9.1994: Ingen bemærkninger

e.
Tilsyn med drikkevand.
Sundbylillevej 28 (Sundhvlille vandværk.!
7.9.1994: Bemærkninger

Sundhylille vandværk 
5.9.1994: Bemærkninger
9.9.1994: Bemærkninger
12.9.1994: Bemærkninger
22.9.1994: Bemærkninger

Fraværende:
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SLANGERUP KOMMUNE
Teknisk Udvalg

f.
På mødet den 7.9.1994 efterlyste Teknisk Udvalg re
sultatet af ekstraprøveudtagning på Jørlunde Østre 
vandværk.

Det skal oplyses, at Teknisk Udvalg på mødet den 3. 
august 1994 under orientering og efterretning, punkt
ak. fik forelagt resultat af prøve udtaget den 
18.5.1994. Analysen foreligger i sagen.

Der er tillige udtaget prøve til analyse for atrazin ul
timo juli, men på grund af travlhed på laboratoriet kan 
der nemt forløbe tre måneder inden resultatet forelig
ger.

g-
Tilsyn med spildevand.
Slangerup renseanlæg 
3.8.1994: Ingen bemærkninger

h.
Tilsyn med levnedsmidler.
Slangerup Brugs 
29.8.1994: Bemærkninger

Slagteren i Slangerup 
29.8.1994: Bemærkninger

Bav & Vissing. Kantinen 
1.9.1994: Bemærkninger

Metalskolen. Kokkenet 
1.9.1994: Bemærkninger

Skjalm Hvide Hotel
1.9.1994: Ingen bemærkninger

Scandinavian Sova Companv 
6.9.1994: Ingen bemækninger

i.
Kopi af Miljø- og levnedsmiddelkontrollens brev til 
Atlantic Oceanproduklcr, Kærstykket 19, Uvelse, om 
registrering af nyetablering af engrosvirksomhed for 
salg af kosttilskud.
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j-
Trafikuheld.
l. 7.1994: Ud for Lystrupvcj 64

k.
Diverse love og bekendtgørelser.
Trafikministeriets brev af 27. maj 1994 om Rydning af 
sne fra fortove.

Lov nr. 381 af 18. maj 1994 om ændring af lov om of
fentlige veje.

Miljøministeriets bekendtgørelse af lov om planlæg
ning af 16.august 1994

l .
Kursustilbud.
Den Kommunale Højskole i Grenaa indbyder til konfe
rence om Miljøopgaver i kommuner og amter.

Tid: Torsdag den 8. - Lørdag den 10. december 1994.

m.
Slangerup Amateur Thealer Forening og Slangerup 
Erhvervsforening er meddelt tilladelse til lukning af 
Kongensgade lørdag den 17. september 1994, fra kl.
10.00 til 15.00, i forbindelse med afholdelse af 
Engelsk Uge.

n.
Tisvilde statsskovdistrikt har ved skrivelse af 
30.8.1994 forklaret Tina Nielsen, Skovlegepladsen i 
Lystrup skov, hvorfor man ikke opstiller affaldsslativer 
i skoven.

o.
Frederiksborg Amt har fremsendt rapporten 
"Vandløbenes forureningstilstand 1989-1993".

P*
Frederiksborg Amt har fremsendt kort over Særligt 
Følsomme Landbrugsområder.
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SLANGERUP KOMMUNE
Teknisk Udvalg

q-
Frederiksborg Amts skrivelse af 9.9.1994 til 
Sirkelsengens venner om afslag på ansøgning om at 
opføre drivhus på 45 m2 samt varsling af påbud om 
lovliggørelse på ejendommen matr.nr. 16 f, Slangerup, 
Ny Øvej 9.

r.
Korrespondance vedr. matr.nr. 16 f, Ny Øvej 9 om 
administrativ tilladelse til at en hytte bliver 22 m2 i ste
det for 20 m2, da dette var indenfor 10% af arealet.

s.
Frederiksborg Amts skrivelse af 13. september 1994 til 
Københavns Vandforsyning om iværksættelse af 
afværgeprojekt ved affaldsdepot ved Steensbjerggård.

t.
skrivelse til Bent Lund vedr. klage 

over støj fra fritidsområdet vest for Slangerup.

u.
I/S Nybrovejens Vandværk har oplyst, at Frederiks
borg Amt har meddelt tilladelse til etablering af 
Kildeplads Nord med 2 stk. prøveboringer for vand på 
Højagergårds jorder. Prøveboringerne starter i uge 39.

v.
Brev af 19.9.1994 til Danmarks Naturfredningsfor
ening, Slangerup lokalkomité vedrørende kildesorte
ring af dagrenovation.

w.
Slangerup Ny Skov.
Referat fra møde med borgmester og kommunaldirek
tør den 31. august 1994

Referat fra arbejdsmøde den 9. september 1994.

x.
AFA Vs skrivelse vedr. af faids visitering af det grønne 
affald i alle medlemskommuner i juni og juli, i en 
periode med den mest ekstreme varme.

y-
AFAV I/S har fremsendt dagsorden til mødet den 30. 
september 1994.
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z.
HNG har fremsendt orientering om-budget 1994. Da 
HNGs budgetterede netto gæld i alle år er lavere end 
Energiministeriets låneloft, forventer HNG ikke, at 
kommunerne skal indskyde yderligere kapital i selska
bet.

æ.
HT har indbudt kommunerne i Frederiksborg Amt til 
informationsmøde torsdag den 27. oktober 1994, kl.
16.0 i Frederiksborg Hallen. HT ønsker at styrke 
dialogen med kommunerne i HT-området. Foldere 
vedr. "Fakta om Servicebusser", "Fakta om HT" og 
"Vision 2005" forefindes i sagen.

ø.
Referat fra teknikermøde i S-togsdivisionen den 19. 
august 1994 om udbygning af Frederikssundsbanen.

oa.
Friluftsrådet har ved brev af 20.9.1994 opfordret kom
munerne til at fortsætte projektet "Genbrug juletræet" i 
lokalt regi.

aa.
UFF, U-landshjælp fra folk til folk har fremsendt års
rapport 1993.

ab.
Elselskabet effo har fremsendt oplysning om de 
forventede kabel-TV afgifter for 1995 i Slangerup 
kommune. Abonnementsafgift pr. tilslutning bliver 
680,50 kr.

ae.
NESA A/S har fremsendt oplysning om, at ejerskabet 
af Slangerup Kraftvarmeværk er overført fra 
Sjællandske Kraftværker i/s (SK-energi) til NESA 
A/S. Overdragelsen vil ikke få betydning for aftale af 
26.4.88 med tillæg, som er indgået mellem Slangerup 
kommune og SK-energi (tidligere IFV-energi i/s), idet 
NESA overtager samtlige SK-energis forpligtelser.

ad.
Teknisk forvaltnings notat om referat af møde den 5. 
september 1994 om Byggeriet "Købmandsgården", 
Kirketorvet/Møllestræde.
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ae.
Brev af 21.9.1994 til Danmarks Naturfredningsfor
ening vedrørende naturgenopretning i Slotsmosen efter 
beskæring, (se dagsordenens punkt 134).

af.
Brev af 1.9.1994 til H. Willum Nielsen A/S vedrøren
de fritagelse for afleveringspligt.

ag.
Brev af 31.8.1994 til vedrørende afbræn
ding af haveaffald.

ah.
Brev af 20.9.1994 til Grundejerforeningen Rybjerg- 
gård vedrørende afslutning af sag om afbrænding.

ai.
Byggetilladelse til opførelse af en lagerhal på 350 m2 
på matr.nr. 18 a, Slangerup, Industrivej 14.

aj-
Slangerup kommune har, i henhold til den af Teknisk 
udvalg meddelte dispensation af 4.8.1993, godkendt 
aftale om opdeling af grundejerforeningen Bakkebo i 
henholdsvis Bakkebo Syd og Bakkebo Nord.

Nye vedtægter for grundejerforeningerne er endnu ik
ke fremsendt, idet de matrikulære forhold endnu ikke 
er faldet på plads. 01.02.05P21

ak.
Arkitektfirmaet Krogh Hansens Tegnestue fremsender 
udkast af 26.9.1994 til facadeskilt på sydgavl på 
Gjæstgivergaarden.

Skiltningen er i overensstemmelse med "Vejledning og 
bestemmelser for butiksskille i Slangerup", idet skillet 
er diskret og tilpasset bygningen.

Forvaltningen vil efterfølgende meddele tilladelse til 
den ønskede skiltning.



SLANGERUP KOMMUNE
Teknisk Udvalg

al.
HT fremsender skrivelse af 7. september 1994 vedrø
rende salg af billetter ved rutebilstationen.

HT oplyser at det ikke kan lade sig gøre at oppebære 
billetsalg fra kioskbygningen, da der er salg 300 m 
derfra (Kongensgade). HT har endelig oplyst, at det er 
DSB der opstiller billetautomater, hvorfor det ikke er 
muligt ved rutebilstationen, (se dagsordenens punkt 128).

orienteres herefter om sagens stilling.
22.13G01

am.
Amtet har givet udledningstilladelse af regnvand til 
Fladvandsløbet.

an.
Amtet har givet tilladelse til, at ea. 600 ton opgravet 
slam fra Langedam Fredensborg-Humlebæk Kommune 
vil blive spredt ud på landbrugsjord tilhørende 
"Tvinnemosegård", Nr. Herlevvej 3, 3540 Lynge, 
tilhørende

ao.
Oprensning af slam fra Hørup Gadekær ca. 300 m3 vil 
blive spredt ud på jord tilhørende

Hørup og ikke som tidligere nævnt
Hørup, da denne ikke længere er

interesseret.

ap.
Der er indgivet klage over røggener fra ejendommen 

Ejeren er blevet orienteret om regler
ne og har fået tilsendt pjece om korrekt fyring.

aq.
Efter klager fra beboere i sommerhusene ved Borg
marken over ulovlig afbrænding i skovtykningen ved 
Borgmarken, er der skrevet en henstilling til af
brænderne om at fjerne det afbrændte affald og i frem
tiden anvende kommunens renovalionssyslem.

ar.
krav om, al kommunen betaler hans 

landbrugskonsulent, er afvist af kommunens advokat 
Jens R. Andersen. Det afventes nu, om 
ønsker at starte en retssag.
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as.
Klager over hanegal på Drosselvej 4 og Hum mel toften 
2, Uvelse.

at.
Slangerup kommune er af Frederiksborg Amt blevet 
bedt om at overholde kravet om 2 meter bræmme ved 
matr. nr. 10 i Slangerup by senest umiddelbart efter 
Høst. Da jorden er forpaglet til

3550 Slangerup, er henstillingen efter afta
le med Amtet fremsendt til denne.

Der vil af Teknisk forvaltning i løbet af september-ok
tober måned blive foretaget tilsyn på kommune vand
løb med særligt henblik på overholdelse af 2 meler 
bræmmerne.

au.
Efter henvendelse fra

om, at den rørlagte strækning af Buresø
renden, der løber over hans grund, er gået i stykker 
blev der foretaget tilsyn. Der er ca. 10-15 meler 
ledning, som skal lægges om, hvilket i følge 
vandløbsloven §32 påhviler grundejeren. Denne 
udlægning er aldeles utilfreds med, se
sagen. Det er henstillet, at ledningen er omlagt inden 1. 
september 1994, har erklæret, at han
ikke vil betale en øre, hvorfor det må forventes, al 
sagen kan give komplikationer.

av.
Frederiksborg amt har fremsendt en opgørelse over re
cipientkvaliteten i Amtet.

aw.
Efter Økonomiudvalgets godkendelse er der indhentet 
to tilbud på miljøundersøgelse af Bygaden 9, Jørlunde. 
Der er bedt om pris på undersøgelse af eventuel 
forurening samt pris for oprensning. Efter kontakt med 
Frederiksborg amt er begge indkomne tilbud forkastet, 
da de er mangelfulde, og der arbejdes på al indhente lo 
nye tilbud.
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126. Økonomirapportering, september 1994.

a. Regnskabsrapport drifts- og forsyningsvirk
somheder 1994.

Budget: udgift kV. 16.398.478
indtægt kr. 11.028.290-

Forbrug: udgift kr. 11.354.008
indtægt kr. 11.138.436-

Budgetomplaceringer vedtaget på sidste møde er endnu 
ikke optaget i rapporten.

Det indstilles, at Regnskabsrapport vedrørende drift- 
og forsyningsvirksomhed tages til efterretning, idet der 
ikke er behov for budgetomplaceringer på nuværende 
tidspunkt.

b. Regnskabsrapport investeringer 1994.
00 Byudvikling, bolig og miljø.

Rådighedsbeløb kr. 6.971.528
kr. 1.276.900-

Forbrug kr. 1.841.838
kr. 1.569.168-

Industriområde VEST. Der er indkommet yderligere 
ca. 270.000 kr. ved salg af jord. Der vil være behov for 
at beløbet bliver stående til senere byggemodning i 
industriområdet.

02 Vejvæsen.
Rådighedsbeløb kr. 5.897.355

kr. 252.000-

Forbrug kr. 4.088.097
kr. 24.000-

Det indstilles, at Regnskabsrapport vedrørende inve
steringer tages til efterretning med ovenstående be
mærkning, idet der ikke er behov for budgetomplacer
inger på nuværende tidspunkt.

00.01002 la
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127. Regnskab for anlægsbevilling.

Salg af del af matr. nr. 5y Uvelse lil Uvelse Menighedsråt. 
Byrådsbeslutning den 16.12.1992

Indtægter kr. - 126.480,00
Udgifter kr. 18.246.00

Ialt kr. - 108.234.00

Udgifterne dækker omkostninger til advokatbistand og 
landinspektør.

Det indstilles, at regnskabet godkendes.

00.01005 F6731 lian

128. Slangerup rutebilstation - ventesalen og 
offentligt toilet.

Drøftelse af fremtidig udlejning af Ventesalen/Kiosken 
eller om ventesalen blot skal være åben uden opsyn.

Den hidtidige lejer af Ventesalen/Kiosken,
har opsagt sit lejemål 1. september 94.

Lejemålet har været på vilkår, at Kiosken kunne 
fungere som Ventesal i kioskens åbningstid.

Lejemålet er startet den 15. august 1993.

har bl.a. opsagt, fordi han har følt sig generet 
af de øldrikkende mennesker, der altid hænger ved 
Kiosken. Det har været vanskeligt for teknisk forvalt
ning, at få til at holde det udvendige toilet i en
rimelig rengjort stand.

I den lid hvor Kiosken har været lejet ud, har kommu
nens udgifter til hærværk været rimelige.
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I perioden siden opsigelsen har Ventesalen og det of
fentlige toilet været lukket. HT ved Hans Henrik 
Christiansen har oplyst til teknisk forvaltning, at de 
ikke er interesseret i at leje ventesalen. Aftaler om 
åbning og lukning kan dog etableres.

Hvis Ventesalen fortsat lejes ud, må der forventes rime
lig lave udgifter til hærværk og lignende. Hvis 
Ventesalen åbnes uden opsyn, må der forventes større 
udgifter til hærværk samt, at der også vil være ekstra 
udgifter til rengøring, (anslået udgift ca. 35-40.000 kr. 
årligt.)

Det indstilles, at udvalget drøfter, under hvilken form 
Ventesalen i fremtiden skal fungerer, eller om den må
ske skal anvendes til helt andre formål.

13.07.01029 F5802 bjwi

129. Opsætning af flagallé på mærkedage.

KFUM spejderne har i brev af 19.9.1994 tilbudt opsæt
ning af flagallé på mærkedage til følgende priser:

Kongensgade i Slangerup by 1.500 kr.
både Uvelse og Slangerup 2.000 kr.
både Uvelse, Slangerup og Jørlunde 2.300 kr.

Vejvæsenet oplyser, at flagallé opsættes af vejmandska
bet ved konfirmationer, og at dette koster 1.662,60 kr. 
for opsætning og nedtagning af flag, uanset omfanget. 
I 1994 opsatte vejvæsenet flag 3 gange.

Det indstilles, at spejderne tilbydes 1.600 kr. for op- 
sælning/nedtagning af flagallé pr. gang uanset det er

Kongensgade i Slangerup by eller 
både Uvelse og Slangerup eller 
både Uvelse, Slangerup og Jørlunde.

05.00029 F2778
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130. Byggeri Rådhusstræde 1-5.

På Teknisk Udvalgs ekstraordinære møde den 
10.8.1994, pkt.109 blev følgende forelagt:

"Som følge af udvalgets beslutning den 3. august 1994 
har der været afholdt møde på byggepladsen den 4. 
august 1994 og arkitekt Svend Lindbæk har på 
baggrund heraf udarbejdet et forslag til løsning af 
problemet.

Forslaget bygger på en opmåling af brandkammen og 
taget på ejendom, og går ud på at
sænke taget på nybygningen ved afkortning af 
trempelen med 25 cm. Herved vil bygningen være 
under brandkammens overkant på det nedersle stykke 
og lidt over brandkammens overkant på det øverste 
stykke.

Det indstilles, at godkende det fremsendte forslag med 
henvisning til, at det er så tæt på det, i forbindelse med 
byggetilladelsen, godkendte projekt, som det i praksis 
er muligt at komme".

Teknisk udvalg besluttede følgende:

Da naboen på grund af tidsnød ikke havde mulighed 
for at fremkomme med sine bemærkninger skriftligt, 
gav udvalget ham mulighed for at forelægge sagen 
mundtligt.

Herunder gav naboen udtryk for, at arkitektens løs
ningsforslag ikke kunne accepteres.

Herefter forlod naboen mødet.

Det besluttedes al fastholde den tidligere beslutning af 
3.8.1994, idet det tydeligt blev præsicerct, at der på 
det foreliggende grundlag ikke kan accepteres en afvi
gelse i forhold til det i byggetilladelsen godkendte.

Ved fornyet forelæggelse for Teknisk udvalg skal der 
foreligge detaljerede tegninger.

Dag og år

5.10.1994
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Arkitekt Svend Lindbæk har nu, den 12. september 
1994, fremsendt farvelagte perspektivtegninger, som 
viser sammenbygningen mellem de lo ejendomme. 
Tegningerne er ledsaget af en opmålingsplan 
udarbejdet af landinspektørerne Børge Hansen & Erik 
Jensen.

Tegningerne illustrerer den løsning, der blev forelagt 
på Teknisk udvalgs ekstraordinære møde den 10. 
august 1994. Landinspektørens opmåling viser, at 
spærene i deres nuværende position er 28 cm over den 
eksisterende brandkam i kippen og 22 cm over 
brandkammen ved tagfoden. Brandkammen er 48 cm 
over det eksisterende eternitlag på elektrikernes 
ejendom.

Med en tagdækningshøjde på 12 cm og en afkortning 
af trempelen med 24 cm vil det færdige tag, med den 
viste løsning, være 10 cm højere end brandkammen 
ved tagfoden og 16 cm højere end brandkammen i 
kippen. Delte svarer til en højdeforskel på de to tage på 
58 cm ved tagfoden og 64 cm ved kippen.

Autoriseret El A/S har fået forelagt tegningerne og 
svarer med skrivelse af 22. sept 1994, at han fastholder 
den i forbindelse med byggetilladelsen godkendte 
bygningshøjde svarende til den eksisterende brand
kams højde.

I forbindelse med udstedelsen af byggetilladelse har 
Teknisk udvalg den 2. marts 1994 meddelt 
dispensation fra bygningsreglement 1982 kap. 3.1.3, 
stk. 2a, og kap. 3.2.3, stk. 1, om bygningers højde og 
afstand i forhold til skel. Dispensationen blev givet til 
en bygningshøjde, som ikke oversteg højden af den 
eksisterende brandkam.

Det aktuelle projekt medfører en udvidelse med 16/10 
cm af dispensationen fra BR-82, som fastsætter en 
bygningshøjde på max. 3 m + 0,65 x afstanden til skel. 
Projektet er ikke i konflikt med bestemmelserne i 
lokalplan nr. 11.2.

Det indstilles, at udvide den tidligere dispensation fra 
BR-82 kap. 3.1.3 stk. 2a med henvisning til, at del ved 
det færdige byggeri næppe vil være muligt al se forskel
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på nærværende projekt og det ved byggetilladelsen 
godkendte.

02.02.00G01 F6702 mn

131. Helårsbeboelse i fritidshus.

ansøger om tilladelse 
til at bebo fritidshuset på ejendommen malr. nr. 6 ae 
Jørlunde by, beliggende Tjørnevej 9, i vinterhalvåret.

Ansøgningen er ikke begrundet.

De pågældende ansøgte om del samme i september 
1993 med den begrundelse, at de søgte arbejde i udlan
det og derfor nødigt ville etablere sig i en helårsbolig, 
og Teknisk udvalg besluttede den 6. oktober 1993 at 
give dispensation i henhold til Planlovens § 40, slk. 2, 
i en tidsbegrænset periode fra 1. oktober 1993 til 31. 
marts 1994, for at give dem lid til at finde en anden 
bolig.

Ifølge Planlovens § 40, stk. 2 kan kommunen meddele 
en personlig dispensation til helårsbeboelse i sommer
huse i særlige tilfælde. En sådan dispensation 
bortfalder ved fraflytning eller ejerskifte. "Særlige 
tilfælde" defineres i vejledningen til Planloven som:

1. ejere og forpagtere af dagligvarebutikker,

2. personer, som fejlagtigt i forbindelse med er
hvervelse af ejendommen har fået oplyst, at ejen
dommen kunne benyttes til helårsbeboelse,

3. ved alvorlig sygdom og invaliditet, hvor en rime
lig tilværelse kun kan opnås i sommerhuset.

I øvrigt er det op til kommunen i hvert enkelt tilfælde 
at vurdere, om den konkrete ansøgning kan sidestilles 
med ovennævnte særlige tilfælde.

Dag og år Formanctep©) Blad nr.
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Det indstilles, at der meddeles afslag på ansøgningen 
med henvisning til ovennævnte regler, som del er 
praktiseret i tilsvarende sager, og gør ansøgerne 
opmærksom på, at dispensationen i 1993 udtrykkeligt 
var givet for en tidsbegrænset periode med det formål 
at give tid til at finde en anden bolig.

01.07.04G01 F6729 mn

132. Gebyrer for skorstensfejning 1995.

Kommunernes Landsforening har fremsendt 
vejledende gebyrer for skorstensfejning i 1995. I 
henhold til § 7 i aftalen mellem kommunen og 
skorstensfejermesteren er disse vejledende gebyrer 
fastsat i samarbejde mellem Kommunernes 
Landsforening og Skorstenslejerlauget.

I henhold til aftalens § 8 fastsætter kommunen geby
rerne, som skorstensfejermesleren herefter opkræver. 
Efter forespørgsel fra teknisk forvaltning har 
skorstensfejer Børge Salling-Nielsen tilkendegivet, at 
han er indforstået med at arbejde efter disse gebyrer.

Kontrakten med skorstensfejermesteren blev opsagt til 
udløb pr. 31. januar 1995 af Slangerup kommune efter 
en henvendelse fra Konkurrencerådet, som af hensyn 
til den frie konkurrence ville lægge vægt på, at 
kommunen giver mulighed for at borgere, der måtte 
ønske det, kan entrere med en anden skorstens
fejermester, der kan levere en ydelse som krævet i 
bekendtgørelsen. Endvidere mente Konkurrencerådet, 
at arbejderne burde udbydes i EU-licilalion.

Kommunernes Landsforening oplyser i skrivelse af 19. 
maj 1994, at Boligministeriet har understreget, al der 
p.t. ikke foreligger afgørende nyt i sagen om EU-ud- 
bud, hvorfor de regler, der ligger til grund for kontrak
ten, stadig må betragtes som de seneste relevante op
lysninger.
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Det indstilles,
at godkende de mellem Kommunernes Landsforening 
og Skorstensfejerlauget aftalte vejledende gebyrer som 
gældende for Slangerup kommune i 1995,

at tilbagekalde opsigelsen af aftalen mellem skor
stensfejermester Børge Salling-Nielsen og Slangerup 
kommune.

02.25.00P27 F6728 mn

133. Dispensation fra byplanvedtægt nr. 5.

Arkitekt Torben Krogh Hansen søger på vegne af Hax- 
bys Fabrik om dispensation fra partiel byplanvedtægt 
nr. 5, § 5, som fastsætter en udnyttelsesgrad for hånd
værkerområdet på 25%, svarende til 25% af grunda
realet + tillægsareal (i dette tilfælde 8m x25m=200 
mI 2).

Virksomheden ønsker at samle hele deres produktion i 
Slangerup, og vil til dette formål opføre en tilbygning 
på 150 m2, hvilket vil medføre en bebyggelsesprocent 
på 35. Ejendommen er bebygget med 551 m2 og har en 
grundstørrelse på 2.003 in2. Delte giver en bebyggel
sesprocent på 27,5 svarende til ovennævnte udnyttel
sesgrad på 25% (551 x 100 : 2203).

I forbindelse med en tilbygning har Bygnings- og 
Planlægningsudvalget den 18. maj 1988 meddelt dis
pensation til en bebyggelsesprocent på 30,4. Det på
gældende byggeri blev dog reduceret til de nuværende 
27,5%.

I det omliggende industriområde er der tilladt el be
bygget areal på 40% af grundens areal. De samme 
regler er gældende for håndværkerområdet Bøllemose
vej, og for håndværkergrundene i industri-område vest 
er fastsat en bebyggelsesprocent på 40.
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Efter Planlovens § 19 kan kommunalbestyrelsen dis
pensere fra bestemmelserne i en lokalplan (eller by
planvedtægt), hvis dispensationen ikke er i strid med 
principperne i planen. Principperne i en lokalplan er 
anvendelsesbestemmelser, som er fastsat ud fra formå
let med lokalplanen. De bestemmelser i en lokalplan, 
som mere detaljeret regulerer bebyggelsens omfang, 
udformning og placering, hører normalt ikke til prin
cipperne i en lokalplan, dvs. at der normalt kan dispen
seres fra sådanne bestemmelser.

Efter § 20 kan dispensation kun meddeles efter forud
gående naboorientering, medmindre kommunalbesty
relsen skønner, at en forudgående orientering er af un
derordnet betydning for de personer, der normalt skal 
orienteres.

Det indstilles, at ejere og brugere af ejendomme i 
håndværkerkvarteret i Banegraven høres om de kan 
tiltræde fravigelser fra den partielle byplanvedtægt, op 
til en bebyggelsesprocent på 40.

Såfremt der er positive tilkendegivelser herfor fra 
samtlige ejere/brugere

indstilles der meddelt dispensation til en bcbyggcls- 
sesprocent på 35, i den konkrete sag.

01.02.05G01 F6733 mn

134. Naturgenopretning.

Danmarks Naturfredningsforenings lokalkomite frem
sender skrivelse af 14.9.1994, vedrørende projekt til 
naturgenopretning for henholdsvis Slotsmosen og for 
Kirkeengen.

Lokalkomiteen foreslår, at der ansættes en naturplejer 
til at lede et hold langtidsledige for al la afsluttet pro
jektet i Slotsmosen og til projektet i Kirkeengen.



SLANGERUP KOMMUNE
Teknisk Udvalg

Ansøgningen er i overensstemmelse med planredegø- 
relse 1994. Imidlertid er det er problem at fremskaffe 
arbejdskraft i form af langtidsledige.

Det indstilles, at udvalget stiller sig positivt over for 
lokalkomiteens forslag, men at arbejdet må afvente den 
nødvendige arbejdskraft i form af langtidsledige, da 
der ikke er økonomi til ansættelse af den nødvendige 
arbejdskraft.

01.05.11G00 F6734 dsh

135. Antennemast i Uvelse.

Elselskabet EFFO fremsender skrivelse af 12.9.1994 
vedrørende etablering af kabel-TV i Uvelse og opsæt
ning af antennemast til forsyning af Uvelse byområde.

Baggrunden er, at EFFO har ført forhandlinger om 
overtagelse af Toftegårdsparkens fællesantenne, med 
henblik på en modernisering af anlægget for at forbe
rede det til hybridnet. Det har imidlertid ikke været 
muligt at opnå enighed Tofteparken og Dam tofte- 
parkens medlemmer imellem.

EFFO foreslår derfor at opsætte en ny fællesantenne, 
der skal forsyne Uvelse byområde.

Per Løth, EFFO oplyser at antennemasten skal være en 
midlertidigt løsning, indtil hybridnettet kommer til 
Uvelse og de tilsluttede ejendomme forsynes fra hy
bridnettet.

Driftsomkostningerne til enkeltantennemasten er 
væsentlig større end gennem hybridnettet, hvorfor 
EFFO har stor interesse i at nedlage masten, så snart 
det er muligt.

KTAS finder ikke, at der er økonomisk grundlag for at 
oprette et hybridnetpunkt i Uvelse i øjeblikket. 
Udviklingen indenfor delle område går imidlertid 
stærkt, hvorfor Per Løth forventer, at del indenfor 2-3 
år vil være muligt at sende hybridnettet gennem del 
almindelige telefonnet.



Forslag til placering af masten foreligger i sagen.

• 1-3. Planmæssigt muligt. Placeringerne er på
kommunalt ejede arealer.

• 4. Planmæssigt muligt. Privat ejet areal.

• 5-6. Planmæssigt muligt. Privat ejede arealer, ejet af
Dam tofteparken.

• 7. Ikke mulig i følge lokalplanen.

Indstilling: Fremlægges til drøftelse.

13.10.01 GO 1 F6735 dsh
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136. Bevilling hyrevognskørsel.

Knud Romanowski søger i skrivelse af 26.9.1994 om 2 
bevillinger til hyrevognskørsel i Slangerup Kommune.

Begaindelsen for yderligere 2 tilladelser er, at Knud 
Romanowski ønsker at ændre sine 2 sygetransport be
villinger til almindelige bevillinger.

Det kan oplyses, at Knud Romanowski i dag har 9 be
villinger. Der vil altså blive tale om i all 11 bevillinger

Ved bevillinger over 10 er der særlige regler for opret
telse af bestillingskontor.

Endelig indstilling vil først kunne foreligge til mødet. 

22.11 GO 1 F6736 dp

Eventuelt.




